



**Statement on the war going on in the
Ukraine**

The European Association of Former Parliamentarians,

- Expresses its strongest condemnation of the war unleashed by Russia in Ukraine;

- Expresses its full solidarity with all the Ukrainian people who are bearing the dramatic consequences of a war on their entire territory, including the Donbass;

- Commits to supporting solidarity initiatives promoted by major international institutions (UNHCR, Red Cross, UNICEF) to specific initiatives to support Ukrainian citizens.

- It is our moral duty to accept and help the war refugees without limits. We must guarantee that women will not become victims of clandestine gangs trading them into slavery. Students, whatever their age, should continue as soon as possible their education in their host country.

- Calls for the Russian and Ukrainian authorities - in order to avoid a dangerous and dramatic escalation - to bring about an end to the fighting and to re-open negotiations as soon as possible;

- Stresses strongly the need for serious negotiations which affirm Ukraine's right to the free choice of its international alliances while fully aware that the security of each state is inextricably linked to that of other states and cannot be at the expense than that of others.

**Déclaration à l'occasion de la guerre
en Ukraine**

L'Association européenne des Anciens Parlementaires,

- *Exprime sa plus ferme condamnation de la guerre déclenchée par la Russie en Ukraine;*

- *Exprime son entière solidarité avec tout le peuple ukrainien qui subit les conséquences dramatiques d'une guerre sur l'ensemble de son territoire, y compris le Donbass ;*

- *S'engage à soutenir les initiatives de solidarité promues par les grandes institutions internationales (HCR, Croix-Rouge, UNICEF) à des initiatives spécifiques pour soutenir les citoyens ukrainiens.*

- *Il est de notre devoir moral d'accepter et d'aider les réfugiés de guerre sans limites. Nous devons garantir que les femmes ne seront pas victimes de gangs clandestins qui les conduiront à l'esclavage. Les étudiants, quel que soit leur âge, doivent poursuivre dès que possible leur scolarité dans leur pays hôte.*

- *Appelle les autorités russes et ukrainiennes - afin d'éviter une escalade dangereuse et dramatique - à faire cesser les combats et à rouvrir les négociations au plus tôt ;*

- *Souligne avec force la nécessité de négociations sérieuses qui affirment le droit de l'Ukraine au libre choix de ses alliances internationales tout en étant pleinement consciente que la sécurité de chaque Etat est inextricablement liée à celle des autres Etats et ne peut se faire au détriment de celle des autres.*